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“Error gravissim”. Així és com va
definir el Raonador del Ciutadà,
Marc Vila, l’anunci de la ministra
d’Habitatge, Conxita Marsol, d’i-
niciar una descongelació gradual
dels lloguers dels pisos a partir
de l’any que ve. “És prematur i
suïcida, quant a que provoca un
greu  problema social que pot
afectar a moltes famílies”. Se-
gons Vila, perquè es pugui co-
mençar un aixecament de la prò-
rroga dels contractes caldria que
hi hagués més pisos al mercat “i
això no serà possible al mes de
gener”. El Raonador va afegir
que aprovant aquesta mesura
s’envia un senyal que desmotiva i
desincentiva; “la injustícia que
representarà per a moltes perso-
nes és perfectament evitable”, va
concloure. 

El president del Grup Parla-
mentari Concòrdia, Cerni Escalé,
va explicar que no els hauria
semblat malament una continua-
ció de la pròrroga: “Solament de
forma extraordinària, perquè el
que s’ha de fer és solucionar el
problema de fons”. Escalé va ex-
posar que, d’una banda, és una
contradicció que a Andorra hi ha-
gi milers de pisos buits que po-
drien abaixar el preu del mercat,
i, d’altra banda, hi ha una pressió
molt forta d’inversió estrangera
que s’hauria de limitar: “Són més
de 1.000 milions d’euros en els
últims 10 anys”, va detallar.

“Ens fa la sensació que no aca-
ben de saber en quina situació es
troba el país”, va afirmar Judith
Salazar, del Partit Socialdemò-
crata. La consellera va explicar
que haurien de començar a plan-
tejar-se el fet de desbloquejar
quan hi hagi una oferta en condi-
cions de lloguer assequible pú-
blic. “Que ho avancin ara, quan
només estem parlant de projec-
tes, no de realitats, ens sembla
una temeritat”, va assegurar Sa-
lazar, tot afegint que igualment
“caldrà veure que volen dir amb
aixecament simbòlic, perquè és
prou enigmàtic”. “També ens
preguntem, per què s’ha pres

aquesta decisió just en aquest
moment”, va explicar Salazar,
que va afirmar que la situació
continua igual, excepte perquè hi
ha “unes promeses electorals”
que s’han de complir.

Carine Montaner, d’Andorra
Endavant, va afirmar que tot i
que encara no saben com anirà la
mesura, “sí que està clar que ara
mateix no hi ha un parc de pisos
assequibles”. Segons Montaner
s’ha d’aconseguir primer que les
persones en risc social puguin ac-
cedir a un habitatge a preu asse-
quible i, després, passar a la des-
congelació dels lloguers. 

Per altra banda, Progressistes-

SDP va considerar “urgent” que
es posi en marxa un pacte d’estat
per aplicar solucions a la proble-
màtica de l’habitatge que s’arros-
sega des de fa molt de temps. El
president de la formació, Josep
Roig, i la vocal, Marian Sanchiz,
van comparèixer ahir al matí en
una roda de premsa celebrada a
la seu del partit, per demanar un-
pacte d’estat el més ampli possi-
ble en aquesta matèria que preo-
cupa la ciutadania.

Roig va manifestar que aquesta
qüestió és “fins i tot més priorità-
ria” que el Pacte d'Estat amb la
Unió Europea (UE), com es de-
dueix del darrer informe que va
presentar l’Observatori, on es re-
flectia que el 67% de la població
està preocupada per aquest te-
ma. Per la seva banda, Sanchiz
va voler subratllar que cal “res-
postes immediates perquè la gent
no se senti abandonada”, al ma-
teix temps que va afirmar que
“ha espantat moltíssim la ciuta-
dania” el fet que la ministra de
Presidència, Economia, Treball i
Habitatge, Conxita Marsol, hagi
anunciat la descongelació pro-
gressiva dels preus dels lloguers.
“La situació és tan greu que cal-
dria mantenir la pròrroga dels
lloguers”, va emfasitzar Sanchiz.

SDP va considerar que una de
les mesures que s’hauria de pren-
dre més ràpidament és “la regu-
lació dels preus dels lloguers” i
topar en un 15% d’augment mà-
xim en tots els contractes que
s’hagin de renovar.

Els grups de l’oposició qualifiquen de prematur l’aixecament de la pròrroga vigent

Vila: “Descongelar el lloguer és un suïcidi”
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“No ens hauria semblat
malament una

continuació de la
pròrroga com a mesura

extraordinària”

“S’ha de prioritzar
l’accés a un habitatge

assequible per part dels
sectors vulnerables

abans de descongelar”

“Que ho avancin ara,
quan només estem

parlant de projectes, no
de realitats, ens sembla

una temeritat”

“Aquesta mesura
representarà una injustícia

per a moltes persones
que podria ser

perfectament evitable ”

“La descongelació
anunciada per la ministra

d’Habitatge, Conxita
Marsol, ha espantat la

ciutadania”
que ens deixà el 17 de juliol del 2023, als 88 anys, 

a Escaldes-Engordany

La família vol expressar un agraïment especial a tot el personal mèdic,
sanitaris, tècnics i auxiliars de l’Hospital Nostra Senyora de Meritxell

d’Ines Montoliu Subira
esposa del Sr. Carles Vila Jordana

La família VILA MONTOLIU agraeix l’assistència a la missa 
i totes les mostres de condol rebudes per la sentida pèrdua

que ens deixà el 17 de juliol del 2023, als 88 anys, 
a Escaldes-Engordany

Sra. Ines Montoliu Subira
esposa del Sr. Carles Vila Jordana

La UNIÓ HOTELERA s’afegeix a les mostres de condol 
per la defunció de qui fou

Marian Sanchiz



